



*European Federation of the Plywood Industry
Europäische Föderation der Sperrholzindustrie
Fédération Européenne de l'Industrie du Contreplaqué*

PRESS RELEASE

English	Français
<p>FEIC INTRODUCES AN INFORMATION CAMPAIGN TOWARDS THE END CONSUMER AT EUROPEAN LEVEL</p> <p>The European Federation of the Plywood Industry (FEIC) unites 75 plywood companies producing yearly 4 millions m³ in 20 different countries .The main mission of FEIC consists in promoting and defending European Plywood as a product and an industry.</p> <p>Within this frame FEIC members took a first initiative in 2004 which was supported by the European Commission. They have now made the decision to take a wide spread action of information about plywood towards the European end consumer and to urge the public authorities to continue the necessary market surveillance. To this end FEIC recalls that one of the main applications of plywood is related to the construction market. This specific market area is regulated by the Construction Products Directive 89/106/CE where the safety criteria constitutes a major aspect. Under those circumstances it is vital that the end consumer makes sure that the plywood product which he chooses is fit for his intended use and fully conforms to the standards and regulations in place and to which European plywood producers submit themselves when the products are aimed at being used in the construction sector. Making the choice for a European plywood means making the choice for safety. It also means complying with the regulation in place more specifically when the plywood is aimed at being used in structural applications for which a CE marking Structure 2+ level is mandatory.</p> <p>Everywhere in Europe consumers are living in a</p>	<p>LA FEIC MET EN PLACE UNE DEMARCHE D'INFORMATION DU CONSOMMATEUR SUR LE PLAN EUROPEEN</p> <p>La Fédération Européenne de l'Industrie du Contreplaqué (FEIC) représente 75 producteurs de contreplaqué de 20 pays produisant 4 millions m³ de contreplaqué par an. La FEIC a pour mission principale la promotion et la défense du produit contreplaqué européen et de son industrie.</p> <p>Initiateurs en 2004 d'une première démarche soutenue par la Commission européenne s'inscrivant dans cette optique, les membres de la FEIC entament aujourd'hui vers le consommateur européen une action d'information massive autour du contreplaqué et attirent l'attention des autorités publiques sur la poursuite nécessaire de la surveillance des marchés. En effet, la FEIC rappelle que l'une des utilisations principales du contreplaqué réside dans la construction. Or, dans ce domaine règlementé par la directive 89/106/CE, l'aspect sécuritaire est incontournable. Pour cela, il est primordial que le consommateur s'assure que le contreplaqué utilisé est bien conforme aux normes et prescriptions réglementaires auxquelles se soumettent les fabricants européens de contreplaqué pour les produits destinés au secteur de la construction. Choisir un contreplaqué européen, c'est choisir la sécurité. C'est aussi se conformer à la réglementation, plus spécifiquement lorsque le panneau de contreplaqué est destiné à des applications en Structure, pour lesquels le marquage CE Structure niveau 2+ est obligatoire.</p> <p>Partout en Europe, chaque consommateur vit au</p>



wide variety of surroundings equipped with plywood such as private and public constructions, internal fittings, sportive equipments, boat building, light and heavy vehicle building, rail car equipments. For the whole network (from the distributors and specifier through to the applicators and the end users), choosing a European is therefore a guarantee of an extremely safe, quality product, whatever its use. It is also the guarantee of receiving helpful advice, a close follow-up and a reactive after-sales service. Manufactured from logs coming from forests under long-term durable management, plywood is above all a material which can be recycled. It actively contributes both to the protection of the environment and the ecological and economic balance of the wood value and employment chains.

quotidien le contreplaqué, dans les domaines aussi divers que la construction, le mobilier, la décoration, le nautisme, les équipements sportifs ou les transports (aménagement des véhicules légers, des TGV, des poids lourds...). Choisir un contreplaqué européen, c'est donc pour toute la filière (distributeurs, prescripteurs, applicateurs et jusqu'à l'utilisateur final), la garantie d'un produit de qualité, hautement sécuritaire, quelle que soit son utilisation. C'est également la garantie d'une aide à la prescription, d'un suivi de proximité et d'un service après-vente réactif. Fabriqué à partir de bois issus de forêts gérées durablement, le contreplaqué européen est le matériau recyclable par excellence. Il contribue activement à la protection de l'environnement ainsi qu'à l'équilibre écologique et économique de la filière bois.